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Onderwerp 

   

Beantwoording vragen ex art. 39 RvO inzake huisvesting arbeidsmigranten en contact met Wethouder 

Willemsen 

 

Geachte heer Van der Zanden, 

Op 30 mei jl. hebt u schriftelijke vragen ex art. 39 van het Reglement van Orde van de Oosterhoutse 

gemeenteraad gesteld over de huisvesting van arbeidsmigranten. Alvorens in te gaan op de 

individuele vragen zoals hieronder door u gesteld, verwijzen wij u naar onze raadsbrief van 10 juni 

2021 waarin wij in brede zin ingaan op het ‘Regionaal afsprakenkader arbeidsmigranten West-

Brabant’. Met deze brief en bijbehorende documenten onderstreept ook de gemeente Oosterhout 

nadrukkelijk het belang van en noodzakelijke (gezamenlijke) inspanningen voor deze doelgroep op het 

gebied van huisvesting, werken en leren en welzijn in de komende periode. Met enige regelmaat 

zullen wij de raad in kennis zullen stellen van de voortgang van de activiteiten op dit gebied. 
Wij beantwoorden uw vragen als volgt. 

 

Vraag 1. Kan de wethouder aangeven hoeveel arbeidsmigranten sinds het moment dat ze wonen op 

de Katjeskelder contact hebben opgenomen met de wethouder? 

Vraag 2. Hoeveel arbeidsmigranten zijn naar het gemeentehuis gekomen en hoeveel 

arbeidsmigranten hebben de wethouder een mail gestuurd? 

Vraag 3. Welke onderwerpen hebben deze arbeidsmigranten genoemd in hun mails respectievelijk 

bezoeken aan het gemeentehuis? 

 

Antwoord 1,2 en 3. De wethouder heeft bij het overhandigen van een zwartboek in de publiekshal van 

de gemeente met enkele arbeidsmigranten gesproken. Daarna zijn in dit kader geen nieuwe 

arbeidsmigranten op bezoek geweest. Of arbeidsmigranten zich via de mail hebben gemeld wordt niet 

bijgehouden.  

 

Vraag 4. Welke actie heeft de gemeente n.a.v. deze mails/bezoeken onder nomen? In het bijzonder 

welke acties zijn er ondernomen richting de Katjeskelder waar deze mensen gehuisvest zijn? De 

wethouder geeft in het programma Pointer immers aan dat hij indien nodig met de Katjeskelder in 

overleg zal gaan treden. 

 



 

 

 
 

 

 

   

   

 

Antwoord 4. Voor wat betreft de Katjeskelder vindt frequent overleg plaats met diverse partijen 

(recreatieondernemer, uitzendbureaus, FNV en gemeente) om de algehele gang van zaken te 

bespreken en afspraken te maken over eventuele probleemsituaties.  

 

Vraag 5. Is het College van mening dat de procedure om contact te leggen met de verantwoordelijke 

wethouder een stuk ingewikkelder is dan het sturen van een mailtje? 

 

Antwoord 5. Ja, op basis van de route die u in uw bijlage schetst is dat een juiste constatering. Via de 

website van de gemeente is er wel een toegankelijk contactformulier te vinden, waar ook vragen 

gesteld kunnen worden. Indien deze voor een collegelid bestemt zijn worden deze berichten 

doorgezet naar het betreffende collegelid.  

 

Vraag 6. Is het College van mening dat dit een zeer hoogdrempelige manier is om arbeidsmigranten 

contact op te laten nemen met de gemeente over problemen? Zeker gezien het feit dat veel 

arbeidsmigranten de Nederlandse taal niet machtig zijn en dat ook niet is aangegeven dat wethouder 

Willemsen aanspreekbaar is over de huisvesting van arbeidsmigranten? 

 

Antwoord 6. Deze specifieke manier is inderdaad hoogdrempelig, maar arbeidsmigranten kunnen op 

meerdere manieren contact opnemen met instanties, bijvoorbeeld via de vakbonden die erg actief zijn 

onder de arbeidsmigranten.  

 

Vraag 7. Is het College bereid om de gemeente Oosterhout actief naar arbeidsmigranten toe te laten 

gaan en ze te informeren over een manier waarop ze laagdrempelig contact op kunnen nemen met de 

gemeente? Bv. door middel van flyers in de taal die ze spreken of het houden van een spreekuur? 

 

Antwoord 7. Ja, het actiever en passend communiceren is onderdeel van het regionale 

afsprakenkader Arbeidsmigranten en daar werken wij aan mee.  

 

Vraag 8. Op welke manier controleert de gemeente dat er op de Katjeskelder niet meer dan 6 

arbeidsmigranten in een huisje gevestigd worden? 

 

Antwoord 8. Dat doen wij door een steekproefsgewijze controle ter plaatse en door overleg met de 

betrokken partijen.  

 

Vraag 9. Bij de beantwoording van onze vragen uit augustus 2020 heeft het College aangegeven dat 

er geëxperimenteerd gaat worden met vaste doorzichtige schermen op een staander wanneer 

arbeidsmigranten niet op 1,5 meter van elkaar kunnen slapen. Op welke manier is dit gebeurd? 

 

Antwoord 9. Waar mogelijk is dit gerealiseerd en op verzoek van de arbeidsmigranten is hier 

medewerking aan verleend.  

 

Vraag 10. Is het College van mening dat gezien de nog steeds voortdurende corona pandemie de 

bezetting van een huisje zodanig moet zijn dat elke arbeidsmigrant gewoon een eigen slaapkamer 

heeft? 

 

Antwoord 10. In beginsel delen wij deze mening, maar in de praktijk blijkt dit niet altijd mogelijk. Om 

die reden hebben wij dus ook actief ingezet op schermen tussen de arbeidsmigranten als zij geen 1,5 

meter afstand zouden kunnen houden. In het kader van de coronapandemie hebben de GGD, de 

arbeidsinspectie en de gemeente ook overleg gehad met de parkeigenaar en bedrijven over de 

omstandigheden. Directe aanleiding was een brandhaard waar direct op ingegrepen is. De GGD kon 

zich vinden in de manier waarop het park maatregelen neemt om de arbeidsmigranten te huisvesten 

binnen de coronapandemie.  



 

 

 
 

 

 

   

   

 

 

Vraag 11. Gaat het College deze eis ook opleggen aan de Katjeskelder en andere aanbieders van 

huisvesting voor arbeidsmigranten en op welke termijn gaat dit gebeuren? 

 

Antwoord 11. De ‘eis’ waar u naar verwijst vloeit voort uit het advies van de commissie Roemer en is 

nog geen wetgeving maar meer een ‘wens’. Waar mogelijk wordt bij toekomstige huisvesting hiermee 

zo veel mogelijk rekening gehouden. Indien wetgeving hierop wordt aangepast dan zal hieraan 

natuurlijk uitvoering gegeven worden.   

 

Vraag 12. Op welke momenten heeft er na 24 juni 2020 weer een dergelijk overleg plaatsgevonden of 

heeft de gemeente Oosterhout op een andere manier overleg of contact gehad met de FNV over 

arbeidsmigranten? 

Vraag 13. Zo ja, kunt u dan de verslagen van deze bijeenkomst/andere manieren van overleg 

meesturen bij de beantwoording van deze schriftelijke vragen? 

Vraag 14. Zo nee, waarom hebben deze overleggen niet meer plaatsgevonden? 

 

Antwoord 12, 13 en 14. Een hernieuwd overleg moet nog plaatsvinden. De FNV wordt hiervoor ook 

uitgenodigd en is en blijft van harte welkom om met elkaar de aandachtspunten te blijven bespreken. 

Er zijn eerder gesprekken gepland, maar die zijn enkele keren door de FNV afgezegd. Wij willen 

graag met de FNV en andere partners in gesprek blijven. Het verslag zal vertrouwelijk aan uw raad via 

de griffie beschikbaar worden gesteld. 

 

Vraag 15. In hoeverre is het in februari 2020 door de FNV aangeboden zwartboek leidend geweest bij 

deze gesprekken en wat is hieruit gekomen? 

 

Antwoord 15. Het ‘zwartboek van de FNV’ is de aanleiding geweest om met betrokken partijen juist 

structureel te gaan overleggen over de huisvesting en leefomstandigheden van de arbeidsmigranten 

op de Katjeskelder. 

 

Vraag 16. In de uitzending van Pointer van 2 mei 2021 is het verhaal te horen van twee 

arbeidsmigranten die enige tijd op de Katjeskelder in Oosterhout gewoond hebben. Zij vertellen dat ze 

zich ingeschreven hebben bij de gemeente Oosterhout in de Basisregistratie Personen en hiervan dan 

na twee weken een bevestiging per post zouden krijgen. De post kwam echter niet rechtstreeks bij 

hen aan, maar bij het uitzendbureau op de Katjeskelder. Ze vertellen dat ze een medewerker van het 

uitzendbureau brieven in een container hebben zien gooien waardoor ze ook hun brief nooit gehad 

hebben. Kan het College aangeven of zij hiervan op de hoogte is? 

Vraag 17. Gaat het College actie ondernemen tegen dit soort praktijken die ervoor zorgen dat 

arbeidsmigranten gehinderd worden om zich in te schrijven bij de gemeente Oosterhout? 

 

Antwoord 16 en 17. Wij zijn hiervan niet op de hoogte, maar we zullen dit agenderen voor het 

eerstvolgende overleg. 

 

Vraag 18. Gaat het College arbeidsbureaus dan ook op andere misstanden aanspreken zoals het niet 

verstrekken van contracten in een taal die de arbeidsmigrant kan lezen en het niet goed regelen van 

zorgverzekeringen voor arbeidsmigranten? 

 

Antwoord 18. Ja, als misstanden bij ons bekend zijn spreken wij de uitzendbureaus daar op aan.  

 

Vraag 19. Kan een overzicht gegeven worden van het aantal arbeidsmigranten dat op dit moment in 

de gemeente Oosterhout ingeschreven staat? Graag uitgesplitst naar arbeidsmigranten op 

vakantieparken/huisvesting bij bedrijven/huisvesting in woonwijken? 

 



 

 

 
 

 

 

   

   

 

Antwoord 19. Nee, dit wordt niet bijgehouden. Voor de Katjeskelder wordt er een ‘nachtregister’ 

bijgehouden, zoals afgesproken met de ondernemer.  

 

Vraag 20. Is het college het met GroenLinks eens dat het gemeentebestuur een verantwoordelijkheid 

heeft voor het welzijn van arbeidsmigranten, waaronder een goede huisvesting en medische zorg, en 

in die zin zorg dient te dragen voor deze kwetsbare doelgroep?  

 

Antwoord 20. Ja, dit zijn wij met u eens. Vandaar ook dat ons college het regionale afsprakenkader 

volmondig heeft onderschreven. 

 

 

Vraag 21. Is het college bereid alles in het werk te gaan stellen om aan de misstanden, zoals 

genoemd in deze raadsvragen en in Pointer en Trouw, een einde te maken? 

 

Antwoord 21. Ja, voor zover dit binnen onze mogelijkheden en bevoegdheden ligt.  

 

Vraag 22. Is het College bereid om alsnog pro-actief te gaan handelen zodat arbeidsmigranten die 

meer dan vier maanden in Oosterhout wonen zich in kunnen schrijven in de Basisregistratie Personen 

zoals dat ook verplicht is? Concreet bedoelen wij dan of de gemeente Oosterhout naar de 

arbeidsmigranten zelf toe gaat om ze op deze manier een laagdrempelige manier te geven om zich in 

te schrijven in de Basisregistratie Personen?  

 

Antwoord 22. Waar mogelijk zullen wij actief handelen om de toegang tot de overheid zo laag mogelijk 

te maken. Wij zullen de arbeidsmigranten extra attenderen op de mogelijkheid om zich bij de 

gemeente te melden.  

 

Vraag 23. Is het College bereid om in overleg te gaan met bedrijven en uitzendbureaus waar 

arbeidsmigranten die in Oosterhout wonen werkzaam zijn en te regelen dat ze ook ingeënt gaan 

worden tegen het coronavirus op het moment dat ze hier eigenlijk voor aan de beurt zouden zijn als ze 

wel ingeschreven zouden staan in de Basisregistratie Personen? 

 

Antwoord 23. Ja, wij zullen dit onder de aandacht van de bedrijven en uitzendbureaus brengen.  

 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Burgemeester en wethouders van Oosterhout 

     {{Signer2}} 

     , burgemeester, 

 

     {{Signer1}} 

     , secretaris. 
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